

EEX and EPEX SPOT extend Future-to-Spot service to Nordic Power markets

Leipzig, 27 August 2024 – The European Energy Exchange (EEX) and the European Power Exchange (EPEX SPOT) will extend their Future-to-Spot service (FTS) to the 12 Nordic power market areas from October 2024. Market participants admitted to both power markets will be able to enter bids in the respective Day-Ahead auctions of EPEX SPOT according to their corresponding position in EEX Nordic Zonal Futures, thus generating savings as well as cross-margining benefits.

Steffen Koehler, COO of EEX, comments: *“We are committed to further building liquidity on the Nordic power markets and support trading participants every way we can. The extended Future-to-Spot offering will allow the trading community with a physical delivery need to leverage synergies of our futures and spot product offering, in order to realise their strategies the best possible way.”*

Jonas Törnquist, COO of EPEX SPOT, comments: *“For trading participants of EEX and EPEX SPOT active in the Nordics, this new service brings very concrete advantages: Market participants save time and reduce operational risks by using our automated FTS straight-through process. In addition, monetary savings can be made by building FTS volumes allowance free of trading fees as you trade on the Day-Ahead auction market, on top of contributing to cross-margining collateral savings.”*

Earlier this year, EEX introduced Nordic Zonal futures and added new expiries in System Price Futures to up to 10 years. With this extended product offering, in combination with the locational spread trading functionality, EEX brings a unique setup and wide range of choices to Nordic market participants.

In addition, EEX and its clearing house European Commodity Clearing (ECC) have waived transaction and clearing fees for all EEX Nordic Power Futures products until 31 December 2024.

EPEX SPOT has been operating Day-Ahead and Intraday markets in the Nordic region since 2020 as a Nominated Electricity Market Operator (NEMO), setting trusted and regionally-harmonised spot reference prices and providing high-performance Intraday continuous market services. Since launch, over 200 TWh of electricity have been exchanged on EPEX SPOT Nordic markets, with a 30% Year-on-Year increase recorded in July 2024.

More information about the FTS service can be found on the EEX Website or on the EPEX SPOT Website.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

The **European Power Exchange EPEX SPOT SE** and its affiliates operate physical short-term electricity markets in Central Western Europe, the United Kingdom, Switzerland, the Nordics and in Poland. Furthermore, EPEX SPOT newly offers local flexibility markets solution and Guarantees of Origin auctions, to foster the integration of renewable energy sources and to enhance the engagement of consumers and producers in the power market. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EPEX SPOT is committed to the creation of a pan-European power market. Over 400 members trade electricity on EPEX SPOT. 49% of its equity is held by HGRT, a holding of transmission system operators. For more information, please visit www.epexspot.com.

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)

Email press@epexspot.com • Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

EEX und EPEX SPOT erweitern den Future-to-Spot-Service auf nordische Strommärkte

Leipzig, 27. August 2024 – Die European Energy Exchange (EEX) und die European Power Exchange (EPEX SPOT) werden ihren Future-to-Spot-Service (FTS) ab Oktober 2024 auf die 12 nordischen Strommarktgebiete ausweiten. Marktteilnehmer, die an beiden Strommärkten zugelassen sind, können entsprechend ihrer bestehenden Positionen in den EEX Nordic Zonal Futures Gebote in den jeweiligen Day-Ahead-Auktionen der EPEX SPOT eingeben und dadurch Einsparungen sowie Cross-Margining-Vorteile erzielen.

Steffen Köhler, COO der EEX, kommentiert: *„Wir sind bestrebt, die Liquidität auf den nordischen Strommärkten weiter auszubauen und die Handelsteilnehmer auf jede erdenkliche Weise zu unterstützen. Das erweiterte Future-to-Spot-Angebot ermöglicht es Teilnehmern mit einem Bedarf an physischer Lieferung, die Synergien unseres Produktangebots für die Spot- und Terminmärkte zu nutzen, um ihre Handelsstrategien bestmöglich umzusetzen.“*

Jonas Törnquist, COO von EPEX SPOT, kommentiert: *„Für Handelsteilnehmer der EEX und EPEX SPOT, die in den nordischen Ländern aktiv sind, bringt dieser neue Service ganz konkrete Vorteile: Marktteilnehmer sparen Zeit und reduzieren Risiken durch die Nutzung unseres automatisierten FTS-Prozesses. Darüber hinaus können finanzielle Einsparungen erzielt werden, da das Kontingent von FTS-Volumina, in Verbindung mit dem Handel auf dem Day-Ahead Markt, von Handelsgebühren befreit ist und des Weiteren Cross-Margining-Effekte für die zu hinterlegenden Sicherheiten entstehen.“*

Anfang des Jahres führte die EEX Nordic Zonal Futures ein und erweiterte die Fälligkeiten in den Systempreis-Futures auf bis zu 10 Jahre im Voraus. Mit diesem erweiterten Produktangebot in

Kombination mit der Möglichkeit, Location Spreads zwischen den einzelnen Marktgebieten zu handeln, bietet die EEX den nordischen Marktteilnehmern ein einzigartiges Setup und vielfältige Handlungsoptionen.

Darüber hinaus haben die EEX und ihr Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) bis zum 31. Dezember 2024 die Transaktions- und Clearinggebühren für alle EEX Nordic Power Futures-Produkte ausgesetzt.

Die EPEX SPOT betreibt seit 2020 Day-Ahead- und Intraday-Märkte für die nordische Region als Nominated Electricity Market Operator (NEMO), setzt verlässliche und regional harmonisierte Spot-Referenzpreise fest und bietet leistungsstarke Services im kontinuierlichen Intraday-Markt an. Seit dem Start wurden an den nordischen Märkten der EPEX SPOT über 200 TWh Strom gehandelt, wobei das Handelsvolumen im Juli 2024 um 30 % gegenüber dem Vorjahresmonat anstieg.

Weitere Informationen zum FTS-Service finden Sie auf der EEX-Website oder auf der EPEX SPOT-Website.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Die EEX ist Teil der EEX Group, einer Unternehmensgruppe, die auf internationale Commodity-Märkte spezialisiert ist. Sie bietet den Handel von Kontrakten auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

Die **Europäische Strombörse EPEX SPOT SE** und ihre Tochtergesellschaften betreiben physische kurzfristige Strommärkte in Zentralwesteuropa, dem Vereinigten Königreich, der Schweiz, den nordischen Ländern und in Polen. Darüber hinaus bietet EPEX SPOT neue lokale Flexibilitätsmärkte und Herkunftsnachweis-Auktionen an, um die Integration erneuerbarer Energien zu fördern und das Engagement von Verbrauchern und Erzeugern auf dem Strommarkt zu stärken. Als Teil der EEX Group, die internationale Commodity-Märkte bedient, setzt sich EPEX SPOT für die Schaffung eines gesamteuropäischen Strommarktes ein. Mehr als 400 Teilnehmer handeln an der Börse EPEX

SPOT. 49 % der Anteile an der EPEX SPOT werden von der HGRT, einer Holding bestehend aus Übertragungsnetzbetreibern, gehalten. Für weitere Informationen besuchen Sie bitte www.epexspot.com.

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)

Email press@epexspot.com • Tel +33 (0) 1 73 03 61 33